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Belgische Kamer 
van Volksvertegenwoordigers 

GEWONE ZITTING 1989-1990 

8 MEI 1990 

WETSONTWERP 

houdende aanpassing van de 
begroting van het Ministerie van 
Binnenlandse Zaken en Openbaar 

Ambt van het begrotingsjaar 1989 (03) 

AMENDEMENT 

VOORGESTELD NA INDIENING V AN HET 
VERSLAG (Stuk n" 5/7-1136/2) 

Nr IVAN DE HEER CLERFAYT 

Artikel 1 

Het in de tabel bij rubriek« Titel I - Lopende 
uitgaven - Aanpassingen lopend jaar » inge 
schreven bedrag « + 94,3 miljoen F » vervangen 
door het bedrag « - 205, 7 miljoen F ». 

VERANTWOORDING 

Het verschil tussen het in het wetsontwerp uitgetrokken 
bedrag en het door ons voorgestelde bedrag, zijnde 300 
miljoen F, is het gevolg van de" fictieve » dode hand, dit is 
een bij beslissing van de Ministerraad dd. 14 maart 1985 
aan het Brusselse Gewest toegekende compensatie om de 
ontoereikende bedragen te dekken die het Gewest van 1981 
tot 1985 tot financiering van die dode hand ontvangen heeft. 
Die in de tijd (1986 tot 1989) beperkte bijzondere aanvul 
iende dotatie moest dienen tot stijving van een Fonds, 
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Chambre des Représentants 
de Belgique 

SESSION ORDINAIRE 1989-1990 

8 MAI 1990 

PROJET DE LOI 

ajustant le budget du Ministère de 
l'Intérieur et de la Fonction publique 

de l'année budgétaire 1989 (03) 

AMENDEMENT 

PRESENTE APRES RAPPORT 
(Doc. n" 5/7-1136/2) 

N" 1 DE M. CLERFAYT 

Article 1er 

Remplacer le chiffre de « + 94,3 millions de 
francs », inscrit au tableau à la rubrique 
« Titre I - Dépenses courantes - Ajustements 
année courante », par le chiffre de « - 205, 7 mil 
lions de francs ». 

JUSTIFICATION 

La différence entre le chiffre proposé dans le projet de loi 
et le chiffre que nous proposons ici, soit 300 millions de 
francs, provient du montant de la main-morte " fictive », 
c'est-à-dire une compensation accordée à la Région bruxel 
loise par une décision du Conseil des Ministres du 14 mars 
1985, et destinée à couvrir l'insuffisance des crédits obtenus 
par la Région en matière de main-morte pour les années 
1981 à 1985. Cette dotation spéciale complémentaire était 
limitée dans le temps (de 1986 à 1989) et elle devait per- 
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hestemd om uun de Brussolso gl•lllct•tlton dil:' lot•gung hebben 
tot Hulpfonds 208 thet ZO!,l't-nnnmdc! Nothomb-funds: een 
renteristorno van 2 'ii toe tl> stnan. Die dotatie had een 
exclusief karakter. wat betekent dat zij omwille van een 
aantal indertijd in aanmerking genomen factoren, zoals de 
niet-toekenning van de successierechten, integraal naar 
het Brussels Gewest ging. Die bijzondere aanvullende dota 
tie bedroeg in totaal 1 444,7 miljoen frank en was in vier 
jaarlijkse tranches van respectievelijk 400, 400, 344, 7 en 
300 miljoen uitgesplitst. 

De eerste drie tranches werden betaald, maar de laatste 
tranche van 300 miljoen voor het jaar 1989 niet, hoewel het 
bedrag voor het Brussels Gewest in uitzicht was gesteld in 
de Algemene Toelichting bij de Begroting van ontvangsten 
en uitgaven voor het begrotingsjaar 1989 (Stuk Kamer 
n' 4 • 575/1- 1988, met name de tabel op blz. 171 l. Het werd 
bijgevolg als ontvangsten ingeschreven : 

1° op de begroting van het Ministerie van het Brussels 
Gewest voor het jaar 1989 (Stuk Kamer n" 4/25-744/1-88/ 
89 - meer bepaald op blz. 75 van stuk n' 4/25-774/2-88/89); 

2° op de Uitgavenbegroting van het Brussels Hoofd 
stedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 1989, die op 14 de 
cember 1989 goedgekeurd werd ( Stuk Raad van het Brusselse 
Hoofdstedelijk Gewest -A 19/1-89/90 - meer bepaald 
artikel 4605, blz. 8). 

De Minister van Binnenlandse Zaken stelt voor de laat 
ste tranche van de bijzondere dotatie voor Brussel gewoon 
weg te schrappen en ze te besteden aan artikel 41.02, dat 
voor het financieel herstel van de gemeenten van het gehele 
land moet dienen. 

Om de 300 miljoen die bestemd zijn tot stijving van het 
fonds voor de financiering van die rentelasten te schrappen, 
beroept hij zich op het feit dat de Centrale Staat de meeste 
schulden van Fonds 208 overgenomen heeft en dat de 
rentelast van die schulden derhalve verdwenen is. Zodoende 
ziet de Minister twee dingen over het hoofd. 

Enerzijds vergeet hij dat die 300 miljoen een onderdeel 
zijn van een totaal bedrag van 1 444, 7 miljoen dat het 
Brusselse Hoofdstedelijk Gewest rechtens toekomt krach 
tens een overeenkomst ter compensatie van de ontoereikende 
inkomsten als gevolg van het feit dat Brussel zolang « in de 
koelkast werd gestopt », en anderzijds vergeet hij dat het 
verband tussen dat bedrag en Fonds 208 alleen in een 
bijzondere besteding bestond en geen oorzakelijk verband 
was. 

Tot slot, als wij dit wetsontwerp goedkeuren, bekrachti 
gen wij de afschaffing van een voor Brussel bestemd bijzon 
der krediet van 300 miljoen en komen wij terug op het op 
14 maart 1985 in de Ministerraad bereikte akkoord en op 
hetgeen in de Algemene Toelichting bij de begroting voor 
1989 in uitzicht was gesteld. De goedkeuring van dit amende 
ment is dus volstrekt noodzakelijk om de financierings 
overeenkomsten met betrekking tot het Brussels Gewest te 
honoreren. 

nu-ttrv d'ullmenu-r un l•'onds dcst ine it nccorder aux corn 
muuoa bruxelloises qui ont ucd!s uu Fonds d'Aide 208 t dit 
" Fonds Nothomb "l, une ristourne en intérêt de 2 'lr, Cette 
dotation était exclusive, c'est-à-dire intégralement mise à la 
disposition de la Région bruxelloise en raison d'une série de 
facteurs pris en considération à l'époque tel que le non-octroi 
des droits de succession. Cette dotation spéciale complémen 
taire se chiffrait à 1..11 montant global de 1 444,7 millions 
répartis en quatre tranches annuelles de respectivement 
400, 400, 344, 7 et 300 millions. 

Les trois premières tranches ont été liquidées mais la 
dernière tranche de 300 millions pour l'année 1989 ne l'a pas 
été. Pourtant, ce montant avait été prévu, en faveur de la 
Région bruxelloise, dans l'Exposé général du budget des 
recettes et dépenses de l'Etat pour l'année 1989 (Doc. 
Chambre des Représentants n" 4 - 575/1 - 1988, notamment 
au tableau p. 171) et par voie de conséquence, il avait été 
inscrit comme recette : 

1 ° au budget du Ministère de la Région bruxelloise pour 
l'année 1989 (Doc. Chambre des Représentants n°4/25- 
744/1-88/89 - notamment p. 75 du document 4/25-774/2- 
88/89); 

2° au budget des Voies et Moyens de la Région de 
Bruxelles-capitale voté le 14 décembre 1989 pour l'année 
budgétaire 1989 (Doc. Conseil de la Région de Bruxelles 
capitale - A-19/1-89/90 - notamment à l'article 4605, p. 8). 

Le Ministre de l'Intérieur propose de supprimer pure 
ment et simplement la dernière tranche de la dotation 
spéciale en faveur de Bruxelles pour l'affecter à l'article 
41.02 servant au redressement financier des communes de 
l'ensemble du pays. 

Il argue du fait que l'Etat central a repris la plupart des 
dettes du Fonds 208 et donc que la charge d'intérêt de ces 
dettes a disparu pour supprimer les 300 millions servant à 
alimenter le fonds finançant ces charges d'intérêt. Ce faisant, 
le Ministre effectue un double raccourci. 

D'une part, il oublie que ces 300 millions font partie d'un 
montant global de 1 444, 7 millions revenant de droit à la 
Région bruxelloise en vertu d'un accord visant à compenser 
une insuffisance de ressources due à la longue « mise au 
frigo» de la région et d'autre part, il oublie que le rapport 
entre cette somme et le Fonds 208 n'était qu'une affectation 
particulière et non pas un lien direct de cause à effet. 

En conclusion, si nous adoptons ce présent projet de loi, 
nous entérinons la suppression d'un revenu spécial de 
300 millions destiné à Bruxelles, nous revenons sur l'accord 
du Conseil des Ministres du 14/03/1985 et sur l'exposé 
général du budget de 1989. L'adoption de l'amendement est 
donc indispensable pour respecter les accords de finance 
ment concernant la Région bruxelloise. 

G. CLERFAYT 


